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Päevakord: 

1. Noortevolikogule tellitud pusade kätte andmine 

2. Muljed Saaremaa koostööprojektist ja ENL-i Talvekoolist 

3. Eelnõude läbivaatamine 

- „Hiiumaa valla Käina osavalla hallatavate asutuste Elamuskeskuse Tuuletorn ja 

Käina Spordikeskuse töö ümberkorraldamine“ 

- „Hiiumaa valla ametiasutuste struktuur ja teenistuskohtade koosseis“ 

- „Hiiumaa valla koolieelsetes lasteasutustes lapsevanema poolt kaetava osalustasu 

kehtestamine“ 

- „Hiiumaa eelarve 2023. aastaks“ 

 4. Järgmine koosolek 

      

1. Noortevolikogule tellitud pusade kätteandmine 

Noortevolikogu esimees Merilyn Järvsaar andis Hiiumaa noortevolikogu liikmetele: Teili 

Unt, Getlin Juhe, Karl-Artur Eiskop ja Hugo Oskar Koplile kätte nende noortevolikogu 

dressipluusid. Varasemalt said enda dressipluusid kätte Merilyn Järvsaar, Britt Anell 

Teemets, Kertu Suve ja Teili Unt. Hetkeseisuga ei ole enda dressipluusi saanud kätte 

Martin Kääramees, Nora Puu ja Jürgen Vander. 



 

2. Muljed Saaremaa koostööprojektist ja ENL-i Talvekoolist 

3.detsembril viibisid Hiiumaa noortevolikogu liikmed Britt Anell, Merilyn, Kertu ja Teili 

Saaremaa Gümnaasiumis, kus toimus koostööprojekt „Milleks meile see poliitika?“ 

Saaremaa valla noortevolikoguga. Hiiumaa noortevolikogust osalenud liikmed tõid välja, 

et sündmus õnnestus kenasti ning oli sisurohke. Getlin ja Karl-Artur osalesid 3.12.2022 

ENL-i Talvekoolis ning muljed sündmustest olid positiivsed.  

 

3. Eelnõude läbivaatamine 

Abivallavanem Liisi Mäeumbaed tutvustas noortevolikogu liikmetele volikogu 

15.12.2022 istungi päevakorda, mille hulgast valiti välja noortele enim huvi pakkuvad 

eelnõud. 

3.1 „Hiiumaa valla Käina osavalla hallatavate asutuste Elamuskeskuse Tuuletorn ja 

Käina Spordikeskuse töö ümberkorraldamine“ 

Abivallavanem Liisi Mäeumbaed selgitas noortele, mis on konkreetse eelnõu eesmärk ehk 

liita Käina Spordikeskus ja Elamuskeskus Tuuletorn ning uueks nimetuseks nimetada 

Vabaajakeskus Tuuletorn.  

Noortevolikogu liikmete kommentaarid ja küsimused:  

Getlin Juhe tõstatas küsimuse, kas liitmine tähendab koondamisi? Liisi Mäeumbaed 

vastas, et koondamisi see ei tähenda, pigem on võimalik koormuse ühtlane jagamine ning 

laiem koostöö. 

3.2 „Hiiumaa valla ametiasutuste struktuur ja teenistuskohtade koosseis“ 

Abivallavanem Liisi Mäeumbaed selgitas noortele, mis on konkreetse eelnõu sisu ehk 

spordi- ja terviseedenduse spetsialisti koha kaotamine. Noorsootööspetsialisti ametikoha 

muutmine ning selle koormuse tõstmine, et üle-saareliselt oleks valdkond tõhusamalt 

koordineeritud. Lisaks tõi Mäeumbaed välja eelinfona lastekaitsespetsialisti nimetuse, mis 

on suure tõenäosusega muutumas laste heaolu spetsialistiks, selle 

Noortevolikogu kommentaarid ja küsimused: 

Liige Getlin tõi kommentaarina välja, et lastekaitse nimetusena hirmutab esialgu ära ning 

nime muutmine mõjuks positiivselt. Teised liikmed nõustusid. 



 

3.3 „Hiiumaa valla koolieelsetes lasteasutustes lapsevanema poolt kaetava osalustasu 

kehtestamine“ 

Abivallavanem Liisi Mäeumbaed tutvustas noortele põhjalikult eelnõu sisu ning kasutas 

infomaterjale (sh esitlust), mis keskendub lapsevanema poolt kaetava tasu suuruse 

tõstmisele Hiiumaa lasteaedades. Lisaks tõi abivallavanem välja tegeliku summa, mis ühe 

lapsele peale n-ö kulub, ülevaate lasteaiakohtade tasudest teistes maakondades ja meie 

lasteaedade hoolekogude arvamustest seoses tasu tõstmisega. 

Noortevolikogu kommentaarid ja küsimused: 

Esimees Merilyn Järvsaar esitas küsimuse seoses „trahvisüsteemiga“, mida mõned 

lasteaiad Hiiumaal harrastavad ning teised mitte. Küsimuseks oli, et mis on selle eesmärk? 

Liisi Mäeumbaed vastas, et lasteaial on õigus küsida etteteatamata puudumisel tagasi 

toiduraha. Teise küsimusena tekkis Järvsaarel, et kas kolme lapse vanemale jääb 

konkreetse eelnõu jõustumisel kohatasule vabastus kehtima? Liisi vastas, et ei jää, kuna 

uue riigipoolse toetussüsteemiga on kolmelapselised pered eelisseisus. Lisana tõi esimees 

välja, et kui kohamaks tõuseb, siis ehk otsustavad lapsevanemad loobuda lasteaias 

pakutavatest huviringidest. Abivallavanem aga tõi välja, et lasteaedades toimetavad 

huviringid on üldiselt tasuta. 

Arutelu alla tuli tugiisikute teema ning nende lepingud ja palk. Esimees tõi välja enda 

murekoha seoses tugiisikute väikese palganumbri ja käsunduslepinguga (näiteks puudub 

võimalus võtta puhkust). Liisi aga tõi välja, et hetkel on seis tugiisikutega Hiiumaal hea 

ning vallas on muudatused seoses tugiisikute tööülesannete jaotamisega toimumas. 

 

3.4 „Hiiumaa eelarve 2023. aastaks“ 

Ühiselt vaadati noortevolikoguga Hiiumaa eelarve 2023. aastaks üle. Liisi Mäeumbaed 

juhtis aga tähelepanu, et kindlasti ei ole tegu veel lõpliku eelarvega ning muudatusi on 

tulemas. Tähelepanu juhiti noortevolikogu eelarvele. 

Noortevolikogu kommentaarid ja küsimused: 

Liige Karl-Artur Eiskop tõstatas küsimuse seoses kiire interneti projektiga, nimelt, millal 

on lootust, et see Hiiumaale jõuab? Liisi tõi välja, et Hiiumaa on enda panuse vastavasse 



projekti andnud. Karl-Artur ja Getlin uurisid, millega tegeleb turvalisusnõukogu ja 

millised on ohumärgid seoses Kärdla elektrijaama kaotamisega (st praeguses olukorras on 

mindud üle kaugjuhtitavale elektrivõrgule) 

 

4. Järgmine koosolek 

Noortevolikogu järgmine koosolek toimub 12.01.2023, kell 16:00 Kärdla Noortekeskuses. 

 

 


